separated or divorced. Most are (5), but some come home with a wife, husband,

or child, too.

貝)

貝(天

中國文化大學 103 學年度寒假轉學招生考試試題 第 貝(共 貝)

系組:全校各學系(群)組二、三年級 日期:1(

日期: 104年1月17日

節次:第1節

科目:語文能力測驗

1. A. expect B. respect C. suspect D. retrospect

2. A. off to B. sort of C. out of D. close to

3. A. are leaving B. are returning C. is departing D. is buying

4. A. house B. housing C. houses D. housed

5. A. twins B. widow C. single D. relatives

Traditionally, human beings have recognized their growing attraction for other people (6) states of physical proximity. (7) maybe the platonic relationship that one might develop with a pen pal, it is natural that you want to see and know the other person before developing genuine desire for that person. But Internet social life demonstrates that it is not (8) to see someone in order to begin to feel something for that person. Sometimes it is (9) to get to know someone because online there are fewer of the inhibitions that normally go (10) visual contact.

6. A. in B. to C. with D. via

7. A. In addition to B. Due to C. Except for D. With respect to

8. A. optional B. necessary C. acceptable D. agreeable

9. A. easier B. unbelievable C. incredible D. difficult

10. A. of B. into C. for D. with

國文多%

一、解釋10%(請解釋括號內的語詞)

- (一) 野蕪曠,則民乃「菅」。(管子·牧民)
- (二) 夫日兼燭天下,一物不能「當」也。(韓非子選)
- (三) 黃帝之史倉頡見鳥獸「疏远之迹」。(說文解字敘)

本試題探双面印刷

- (四) 吾嘗三仕三見「逐」於君。(管仲傳)
- (五) 學雖勤而不「繇」其統,言雖多而不要其中。(進學解)

第2頁共2頁

- 二、 改錯 5%(句中有錯字,請將正確的字寫出來)
- (一)「井鼁不可以語於海者,拘於鬚」也。(秋水)
- (二) 「齊宣王使人吹芋,必三百人」(韓非子選)
- (二)「只恐雙溪舴艋舟,戴不動許多愁。」(武陵春)
- (四)「但願人長久,千里共纏娟。」(水調歌頭)
- (五)「遙想江村夕陽,漁舟投埔。」(在京與友人書)
- 三、 翻譯 15%(將全句翻譯)
- (一) 「玉不琢,不成器;人不學,不知道。」(學記) 8%
- (二) 「蒹葭蒼蒼,白露為霜,所謂伊人,在水一方。」(詩經) 7%

四、 作文 20%

『我想在大學中學到甚麼?』